
Zápis z kontroly DOZORNEJ RADY URBÁRU MARTIN p.s. 

 
V Martine dňa 20.07.2023 

 

 

 

Miesto konania : Lesná škôlka Lazky, Martin - Bystrička 

Začiatok kontroly : 13.00 hod. 

Ukončenie kontroly : 17.00 hod. 

 

 

Prítomní  : Peter Chmúrny, člen dozornej rady 

     Bc. Martin Malek, člen dozornej rady 

      

 

Neprítomný  : Ing. Marek Veverica, predseda dozornej rady - ospravedlnený  

 

Prizvaný  : Ing. Martin Synak 

     Peter Šourek 

 

 

Program:   1.   Otvorenie. 

2.  Kontrola kvality pestovaných sadeníc na lesnej škôlke. 

    3. Kontrola množstva pestovaných sadeníc. 

    4. Kontrola stavu skleníkov. 

    5. Oboznámenie sa s postupom prác na studni a vodných rozvodov. 

    6. Záver. 

 

 

1. 

 

Dozornú radu otvoril Bc. Martin Malek po stretnutí s prizvanými členmi na plánovanú kontrolu 

lesnej škôlky. Privítal všetkých prítomných a predstavil program vykonávanej kontroly na 

lesnej škôlke. 

 

2. 

 

Prvá z kontrol bola zameraná na kvalitu pestovaných sadeníc na lesnej škôlke. Keďže dozorná 

rada v minulých rokoch upozorňovala na nie vhodný stav pestovaných sadeníc, bolo pri tejto 

kontrole možné porovnať stav sadeníc z minulých rokov a súčasnej dobe v čase kontroly. 

V minulom roku bola pozorovaná hlavne u pestovaných sadeníc smreka nevhodná farba ihličia, 

ktorá bola u väčšiny pestovaných sadeníc zelenohnedého až žltkastého zafarbenia. Pri vizuálnej 

obhliadke počas prebiehajúcej kontroly hodnotíme, že došlo k rapídnemu zlepšeniu stavu 

pestovaných sadeníc počas roka 2023 a zafarbenie sadeníc smreka bolo tmavo 

zelené, pestované sadenice smreka vyzerali zdravo a vhodne pripravené na výsadbu.  

Čo sa týka pestovaných sadeníc buka, tieto boli v minulých rokoch drobné. Aj tu môžeme 

potvrdiť, že došlo k zlepšeniu stavu pestovaných sadeníc buka. Pestované sadenice boli vysoké 

a zjavne vykazovali lepší rast. 

Dozorná rada môže konštatovať, že v porovnaní z rokov minulých došlo na lesnej škôlke 

k podstatnému zlepšeniu stavu pestovaných sadeníc. Tomuto prispelo hlavne pestovanie 



sadeníc na nových substrátoch a kvalitné hnojenie pôdy. Z celkového pohľadu na lesnú škôlku 

ako celok hodnotíme, že na lesnej škôlke došlo k rapídnym zmenám pri pestovaní sadeníc ako 

aj k rozvoju lesnej škôlky. Menovite môžeme pochváliť pána Ing. Martina Synaka ako aj Petra 

Šoureka, ktorí nastavili dobrý trend, zároveň prispeli k rozvoju na lesnej škôlke Urbáru Martin, 

p.s. a oživili lesnú škôlku.  

 

3. 

 

Kontrola množstva pestovaných stromčekov. Celkový počet zásob pestovaných stromčekov 

predstavuje množstvo cca 585000 kusov v celkovej hodnote 166800 €. Z toho pripadá na 

drevinu sm množstvo cca 267000 kusov, drevinu bk 233500 kusov, cca 64000 kusov pripadá 

na ostatné ihličnaté stromčeky jd, bo, smc a cca 17000 kusov pripadá na ostatné listnaté dreviny 

jvh, db. 2500 kusov je krytosemenný smrek. Výsev v roku 2023 predstavoval celkom 287000 

kusov stromčekov. Z toho na ihličnaté dreviny pripadlo 137000 kusov a na listnaté dreviny 

pripadlo 150000 kusov stromčekov. Predpokladaný odhad výsadby na nasledujúci rok 2024 by 

mal predstavovať rovnaké množstvo ako v roku 2023. Po konzultácii so zodpovedným vedúcim 

lesnej škôlky Ing. Martinom Synakom o možnosti navýšenia kapacít pestovaných stromčekov 

na lesnej škôlke nám bolo oznámené, že do budúcich rokov je možné túto navýšiť dvojnásobne. 

 

         4. 

 

Kontrola zameraná na skleníky. Dozorná rada konštatuje, že stav skleníkov v ktorých sa pestujú 

semenáčiky je v havarijnom stave. Keďže konštrukcia skleníkov sa skladá z niekoľko sto kusov 

sklenených tabulí a množstvo z týchto sklenených tabulí je porozbíjaných, reálne hrozí, že pri 

výkone činnosti v takýchto skleníkoch môže dôjsť k ublíženiu na zdravý. Oprava skleníkov je 

nevyhnutná v čo najkratšom čase. Skleníky nielenže priamo ohrozujú pracujúcich, zároveň 

nespĺňajú podmienky pre správne pestovanie semenáčikov. Dozorná rada bude apelovať na 

výbor Urbáru Martin, p.s., aby bol havarijny stav skleníkov do budúcej sezóny odstránený.  

Po konzultácii so zamestnancami na lesnej škôlke a so zodpovedným vedúcim, bude dozorná 

rada navrhovať možnosť výstavby nových skleníkov a to z dôvodu zefektívnenia pestovania 

stromčekov na našej lesnej škôlke, čo by malo zároveň aj smerovať k väčším výnosom nami 

pestovaných stromčekov. 

Už len z pohľadu enormnej ťažby kôrovcových kalamít v našom spoločenstve, malo by byť 

snahou a prioritou Urbáru Martin, p.s., aby sme v produkcii dopestovania sadeníc boli do 

budúcich rokov naďalej sebestační. 

 

5. 

 

Počas kontroly na lesnej škôlke prebiehali práce na vŕtaní novej studne v areáli lesnej škôlky. 

Po prípadnej úspešnej realizácii vzniku novej studne s dostatkom vody potrebnej na 

zavlažovanie mali byť práve z tejto studne realizované aj práce na zavedenie vodných 

rozvodov na zavlažovanie po celom obvode lesnej škôlky. Počas kontroly na lesnej škôlke 

práve prebiehali práce na vŕtaní studne a tieto stále neboli ukončené. K efektivite a možnosti 

využitia novej studne sa teda dozorná rada v daný moment vyjadriť nemôže. Pri najbližšej 

plánovanej kontrole lesnej škôlky sa dozorná rada bude zaoberať či vrt novej studne spĺňa 

potrebnú kapacitu a účel. 

 

6. 

 



Dozorná rada ukončila svoju činnosť o 17:00 hod. V porovnaní z minulými rokmi nastal 

v lesnej škôlke Urbáru Martin, p.s. na Lazkách viditeľný progres a postup pri napredovaní 

lesnej škôlky hodnotíme kladne. 

 

 

Podpisy členov: 

 

Peter Chmúrny, člen dozornej rady                ____________________ 

 

Bc. Martin Malek, člen dozornej rady             ____________________ 

  

Ing. Marek Veverica, predseda dozornej rady                 ospravedlnený 

 

 


